
 

 

Beretning fra kystfokusgruppen 2016 
 

Det har været en sand fornøjelse at se, hvor mange, der bruger stien. Det 

allerbedste er, at også handicappede i kørestol får sig en tur langs vandet. 

Vi lavede et stisyn i foråret sammen med Høfdeholderne, hvor vi 

gennemgik sårbarheder og mangler med kommunens mand i det grønne 

partnerskab Christian Kristensen.  

Tidlig i efteråret kontaktede vi kystdirektoratet om råd og vejledning for 

stykket syd for høfderne, da projektet var for småt. For små sten og for 

kort stenkastning, der evt. skal forlænges og forstærkes med småhøfder 

og større sten. 

Vi blev enige om at vente med udbedringer, da det allerede dengang stod 

klart, at der skulle mere til, hvilket efterårsstormen fra NØ senere og 

meget tydeligt viste. Vi indsendte med det samme billeder og straks 

opsatte kommunen spærring og markeringspæle. 

Det er for dyrt at vedligeholde noget, der ikke holder.  

Vi gik sammen med Høfdeholderne til forberedende møder med Christian 

Kristensen. Han har holdt møder med kystdirektoratet, og det foreløbige 

resultat er, at vi nu får en rådgivende ingeniør fra Niras med ind over. Det 

bliver spændende at høre, hvad han har af løsningsmodeller.  

Derefter skal der søges penge, så umiddelbart ser der ikke ud at ske noget 

i 2016. 

Og så er der tangen, som beskytter kysten om vinteren. Kommunen 

fjerner det én gang årligt inden Grundlovsdag, men som bekendt kender 

tangen ikke den regel og lægger sig, hvornår det passer den!  

Det er efterhånden generende for mange, hvorfor vi er åbne over for 

løsningsforslag? Det koster 1200 i timen at have sådan en rensning i gang. 

 


